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Sveiks, lasǭtǕj!  Beidzot 

pienǕcis laiks, kad no 

rǭtiem, ejot uz skolu, 

pamanǕm, ka Ernestǭnes 

iela kǸȊst zaǸǕka un 

degunu kutina nu vairs ne 

sals, bet ziedputekġǺi. VǛl 

tikai nedǛǸa lǭdz semestra 

beigǕm, tǕpǛc ġis numurs 

kalpos kǕ atskats uz 

paveikto un piedzǭvoto 

vairǕku mǛneġu garumǕ. 

PǛc aktuǕlǕ ĂbulciǺu 

likumaò, kas stǕjǕs spǛkǕ 

1. janvǕrǭ, visi bȊs pamanǭjuġi garǕs rindas ĂLatǕò, kuru 

dǛǸ vismaz reizi ir nǕcies nokavǛt stundas sǕkumu un kǕ 

sakarǕ ar savu viedokli dalǕs skolas kafejnǭcas 

pǕrdevǛja, savukǕrt uz apaǸas jubilejas nots sarunǕties 

tiek aicinǕta latvieġu valodas un literatȊras skolotǕja 

Dace Simsone. Lai atgǕdinǕtu skolotǕjiem, ko viǺi gada 

sǕkumǕ apǺǛmǕs padarǭt, ġajǕ numurǕ publicǛjam 

spilgtǕkos skolotǕju mǛrǵus 2016. gadam, kǕ arǭ avǭzǭtes 

izskaǺǕ ï intervijas ar daģiem HǕgena balvas laureǕtiem. 

VǛlu devǭtajiem un divpadsmitajiem tǕ nokǕrtot 

eksǕmenus, lai prieks gan skolotǕjiem, gan paġiem, gan 

mammǕm, bet pǕrǛjiem ï cepums par sekmǭgu fiziku!  

Emija Grigorjeva, 11.5 
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KǕrlis ZariǺġ ir 11.1 klases skolnieks, kam 

izdevies paveikt teju neiespǛjamo ï apvienot 

profesionǕlu muzicǛġanu ar mǕcǭbǕm skolǕ. 

Pavisam nesen, 2015. gada novembrǭ, KǕrlis 

ar savu grupu "The Loudstones" piedalǭjǕs 

festivǕla "Bildes" koncertǕ, muzicǛjot uz 

vienas skatuves ar leǥendǕrǕs grupas 

"PǛrkons" dalǭbnieku Raimondu Bartaġeviļu.  

 

 

Ļau, prieks Tevi satikt. Paldies, ka varǛji 

no sava muzikǕli pieblǭvǛtǕ grafika atvǛlǛt 

brǭdi sarunai ar L'avǭzi. PastǕsti, kǕds ir 

Tavs dienas ritms vissaspringtǕkajǕs 

dienǕs! 

 No rǭta es pieceǸos, aizeju uz skolu. PǛc skolas 

parasti ir vai nu grupas mǛǥinǕjums, vai arǭ es 

dodos uz ierakstu studiju praktizǛties. Parasti 

tas viss beidzas ap deviǺiem vakarǕ, tad es 

braucu mǕjǕs un mǕcos skolai, un paralǛli vǛl 

daru mȊzikas lietas, tas ir, sazvanos ar 

daģǕdǕm ierakstu studijǕm un veicu citus 

svarǭgus darbus. 

 

Ap cikiem aptuveni beidzas Tava darba 

diena ġǕdǕs dienǕs? 

Parasti ap desmitiem, vienpadsmitiem vakarǕ. 

 

PastǕsti, kǕ radǕs "The Loudstones". Esmu 

dzirdǛjusi, ka grupas nosaukumam ir ǭpaġa 

leǥenda. 

Pats stǕsts? Ak Dievs! VienvǕrdsakot bija tǕ, 

ka mȊsu grupas bijuġais basǥitǕrists, kura 

mȊsu grupǕ vairs nav, bija liels trǭsdesmito lǭdz 

seġdesmito gadu mȊzikas fans. "The 

Loudstones" nosaukums radǕs tǕ, ka ir 

nostǕsts, ka mafijas laikǕ bijis vǭrs ar uzvǕrdu 

Loudstons, un, kad viǺġ no ItǕlijas 

pǕrbrauca uz Ameriku, 

robeģkontroles punktǕ viǺu 

piereǥistrǛja nevis kǕ Loudstonu, 

bet Lodstonu (angliski "lodestone" 

ï dabǭgi magnetizǛts minerǕls; 

autora piezǭme), tǕpǛc mǛs 

paǺǛmǕm viǺa ǭsto uzvǕrdu, it kǕ 

izrǕdot cieǺu pret viǺu. 

 

Lai arǭ LatvijǕ nav tik pǕrslogota mȊzikas 

industrija kǕ citviet pasaulǛ, es esmu  

dzirdǛjusi, ka bez sabiedrǭbǕ pazǭstama 

atbalsta tik un tǕ ir sareģǥǭti kǸȊt zinǕmiem. 

Kas, tavuprǕt, palǭdzǛja "The Loudstones" 

nokǸȊt uz festivǕla "Bildes" skatuves un 

nonǕkt pie sadarbǭbas ar grupu "PǛrkons"? 

Tas notika pavisam vienkǕrġi ï mȊsu grupai 

Facebook pienǕca paziǺojums, ka festivǕls 

izsludina pieteikġanos jaunajǕm grupǕm. Es 

paziǺoju grupai, un mȊsu grupas menedģere 

(RȊta Celma, 12.5 klases skolniece) nokǕrtoja 

pieteikġanos. Un pie sadarbǭbas ar "PǛrkonu" 

nonǕcǕm tǕ, ka pielikumǕ bija jautǕjums, ar 

kuru veterǕngrupu mǛs vǛlǛtos spǛlǛt, un, tǕ kǕ 

grupǕ neviens uz ġo jautǕjumu neatbildǛja, es 

pats vienkǕrġi ierakstǭju, ka ar "PǛrkonu", jo 

man paġam patǭk ġǭ grupa. TǕ nu mums Ÿ 

TǕ nu mums piedǕvǕja 
sadarboties ar Raimondu 
Bartaġeviļu. 
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piedǕvǕja sadarboties ar Raimondu 

Bartaġeviļu. 

 

KǕ Tu raksturotu savas grupas 

skanǛjumu piecos vǕrdos? 

Nu, tur ir vairǕk psihadǛliskais, 

indie poproks. Katra dziesma 

atġǵiras ar kaut ko citu, dziesmas 

pǕrsvarǕ ir raduġǕs VecpiebalgǕ, un 

ir tǕ, ka apakġǕ ir stǕsti, nevis 

vienkǕrġi sǛdǛjǕm pie galda un izdomǕjǕm 

dziesmu, nǛ, tǕ nav. Tur ir vairǕki notikumi 

apakġǕ.  

 

Vai jȊsu grupa vairǕk izpilda oriǥinǕlǕs 

dziesmas vai arǭ 

citu grupu 

dziesmas? 

PrincipǕ jau bija tǕ, 

ka pirmais grupas 

gads bija tǕds, ka 

mǛs spǛlǛjǕm ballǛs, 

un tad bija visi tie 

koveri, kas man jau 

ir lǭdz kaklam 

(smejas). Un tagad 

mǛs, parǕdǭjuġi sevi 

"BildǛs", cenġamies 

tiekties uz daģǕdiem klubiem un visur, kur vien 

varam savas oriǥinǕldziesmas spǛlǛt. 

 

Vai Tu koncertu "BildǛs" uzskatǭtu par 

savas grupas augstǕko punktu? 

Es teiktu, ka "Bildes" ir augstǕkais punkts tieġi 

skatuves izpildǭjuma ziǺǕ, jo tur bija Ǹoti laba 

apskaǺoġana un lielǕkǕ publika, kas mums lǭdz 

ġim ir bijusi, jo, kǕ jau Tu teici, mȊzikas 

biznesǕ ir grȊti izsisties. "Bildes" bija 

"TheLoudstones" sava veida debija, ja tǕ 

padomǕ, jo tagad mums ir sakari ar Leonu 

SǛjǕnu, viǺa dǛlu Reini SǛjǕnu un JǕni 

ĠipkǛvicu. Es uzskatu, ka "Bildes" mums deva 

savu labumu. 

 

KǕ ar albumu? Esat paredzǛjuġi drǭzumǕ 

izlaist pilnu albumu? 

Albums laikam nav tǕ aktuǕlǕkǕ lieta 

pagaidǕm, vǛl vajag dziesmas uzrakstǭt, lai 

kaut ko tǕdu izlaistu. PagaidǕm mums 

jǕkoncertǛ, lai iegȊtu popularitǕti. 

 

 

Paskatoties, cik tǕlu Tu muzikǕli esi 

attǭstǭjies tagad un atskatoties uz pagǕtni,  

pastǕsti, kǕ sǕkǕs Tava mȊzikas karjera! 

Tas viss sǕkǕs pirms divpadsmit gadiem, kad 

es vecǕkiem pateicu, ka es gribu iestǕties 

mȊzikas skolǕ. Man 

bija vienalga, kuru 

instrumentu spǛlǛt, 

un es izvǛlǛjos 

klavieres. NoģǛloju 

(smejas). NǛ, 

noģǛloju tǕpǛc, ka 

klavieres mȊzikas 

skolas laikǕ spǛlǛt 

nebija ǭpaġi jautri, 

un arǭ skolotǕjs 

nebija ǭpaġi 

atsaucǭgs pret mani, 

bet savu tas ir devis. Ar brǕli daudzas reizes 

pirms tam esam mǛǥinǕjuġi dibinǕt grupu, 

daģǕdus ansamblǭġus. Pirms "The Loudstones" 

pirmǕ grupa bija "Hektora Pavasaris", kas bija 

tǕds diezgan neveiksmǭgs projekts, bet tas 

tomǛr noveda pie tǕ, kur esmu tagad. 

 

TomǛr ne visu ir iespǛjams attiecinǕt uz 

bǛrnǭbu. Kuri Latvijas un pasaules mȊziǵi, 

tavuprǕt, ir ietekmǛjuġi Tavu personǭgo 

muzikǕlo spektru?  

Ak, Dievs (nopȊġas)! Man laikam nav 

konkrǛtas mȊzikas. Tas ir atseviġǵs  laikmets.  

PirmǕ grupa bija "Hektora 
Pavasaris", kas bija tǕds diezgan 
neveiksmǭgs projekts. 

ñ 



Man personǭgi tie ir seġdesmitie lǭdz 

deviǺdesmitie gadi, jo deviǺdesmitajos gados  

 

mȊzika kǸuva samaitǕta ar elektroniku un 

daudz ko citu. Tajos gados ir daudzas grupas, 

piemǛram, "The Rolling Stones" un "The 

Beatles", "ZZ Top" un tǕ tǕlǕk. Tie ir devuġi 

kǕdu mazumiǺu. PrincipǕ tie, uz ko es vairǕk 

skatos mȊzikǕ, ir "The Doors", Dģims 

Morisons ï to, ko viǺġ ir ielicis savǕs dziesmǕs, 

es cenġos likt savǕs, jo tur ir tǕdas dziǸas dzǭves 

domas iekġǕ. 

 

RunǕjot par mȊzikas samaitǕtǭbu ar 

elektroniku. Vai Tu to uzskati par savu 

misiju - saglabǕt mȊzikas ǭsto skanǛjumu ar 

mȊzikas instrumentiem, izmantojot 

minimǕlu elektronikas palǭdzǭbu? 

Nu, ne gluģi, vienkǕrġi deviǺdesmitajos daudzi 

savas dziesmas sǕka radǭt, izmantojot datorus, 

kas nebija tik gudri kǕ tagad. Tolaik 

tǕ mȊzika bija vienveidǭga. Bet, ja 

elektroniku izmanto sareģǥǭti un 

pareizi un izpilda dzǭvajǕ, tad tas ir 

pavisam cits jautǕjums, un tǕdu 

mȊziku katrs vǛrtǛ citǕdǕk. Tagad 

jau mȊzika sǕk atdzǭvoties. Tas 

septiǺdesmito, astoǺdesmito roka 

sprǕdziens gan vairs nekad 

nenotiks, diemģǛl. 

 

 

Kas grupai paredzǛts kǕ nǕkamais lielais 

mǛrǵis? 

MǛrǵis ir tiekties uz priekġu ï piemǛram, 

Positivus festivǕls, bet tad jau redzǛs, kǕ bȊs, 

jo paġlaik mǛs gribam sevi kǕ mȊziǵi pieslǭpǛt. 

Kontakti ar Positivus organizatoriem jau mums 

ir, bet paġlaik jautǕjums, vai mǛs paġi to 

gribam un varam. Tas, kas ġobrǭd stabili top, ir 

tas, ka mǛs iesildǭsim "PǛrkonu" vairǕkos 

koncertos. 

 

Paldies par interviju, veiksmi turpmǕkajos 

pasǕkumos! p 

 _______________________________________________________________________________ 

Esmeralda Anstrauta, 11.5 

  

Tie, uz ko es vairǕk skatos 
mȊzikǕ, ir "The Doors", Dģims 
Morisons. 
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KǕ reiz teica M. F. K. Fiġers: ñSǕkumǕ 

mǛs Ǜdam, tad darǕm visu pǕrǛjo.ò Arǭ skolǕ 

strǕdǕ ġis princips: skolǛni paǛduġi  ï var labi 

mǕcǭties. Zinot, cik lielu saġutumu par jauno 

valsts likumu un reportǕģu Bez Tabu, kas nu 

jau vairǕkkǕrt pagarina rindas ĂLatǕò, izjutuġi 

mȊsu uzticamie lasǭtǕji un arǭ mǛs paġi, 

vǛlǛjǕmies noskaidrot, ko par to 

domǕ skolas kafejnǭcas pǕrdevǛja, 

kas savu vǕrdu un fotogrǕfiju gan 

atteicǕs publiskot. Intervija noritǛja 

Ǹoti draudzǭgǕ un nepiespiestǕ 

gaisotnǛ, lai gan apspriestǕ  

 

tǛma ir tieġǕm nopietna ï 

skolǛni ir neizpratnǛ par to, 

kas ǭsti var un kas nevar 

atrasties skolas kafejnǭcas 

plauktos un kǕpǛc. 

PirmǕ lieta, ko droġi 

vien visi pamanǭja vispirms 

ï pazuduġi mȊsu iemǭǸotie  

ġokolǕdes batoniǺi, saldǛjumi, 

kǕ arǭ saldinǕtie dzǛrieni, taļu 

par izbrǭnu palikuġas bulciǺas. 

JǕatzǭst, ka arǭ to klǕsts sǕkotnǛji nebija tik 

plaġs kǕ pirms ġǭ izdotǕ likuma, kas aizliedz 

skolǕs pǕrdot daudz cukura saturoġus 

produktus, taļu paġlaik situǕcija ir 

uzlabojusies. 

Kafejnǭcas pǕrdevǛja pie mums, 

ǔgenskalna valstiǺǕ, strǕdǕ nu jau piekto gadu, 

bet kopumǕ ġajǕ amatǕ ï trǭspadsmit, tǕpǛc, 

balstoties uz savu pieredzi, sola: Valsts 

sastǕdǭtajǕ likumǕ nav norǕdǭts, ka bulciǺu 

tirgoġana var tikt jebkǕdǕ veidǕ ierobeģota, 

patiesǭbu sakot, bulciǺas nav pat pieminǛtas, 

tǕpǛc tǕs pǕrdodamò Patiesi, tǕs tiek  

uzskatǭtas par maizes produktu, kas 

skolai jǕnodroġina. ǹemot vǛrǕ 

ñLôavǭzesò krietno pieredzi, sakǕm, 

ka tǕ tieġǕm ir ï vien ar siltajǕm 

pusdienǕm pǛc treġǕs vai ceturtǕs 

stundas nepietiek. Organisms vaicǕ 

pǛc kaut kǕ, kas palǭdzǛtu uz mirklǭti 

izsalkumu ñaizturǛtò.  Labs palǭgs bija 

ġokolǕdes batoniǺġ, kas ne vienu reizi 

vien ir palǭdzǛjis tikt cauri garajai 

dienai ǔgenskalna Valsts ǥimnǕzijǕ. 

Ġobrǭd vecais produktu klǕsts ir 

aizvietots ar jauniem, veselǭgǕkiem 

produktiem ï riekstiem, graudu galetǛm, rudzu 

sausmaizǭtǛm, barankǕm, melno ġokolǕdi u.c. 

Ănaġǵiemò, kuri nesatur cukuru un pǕrtikas 

piedevas, taļu ir arǭ dǕrgǕki. 

Pati pǕrdevǛja gan uzsver, ka skolǛnu 

apjoms starpbrǭģos nav samazinǕjies par spǭti 

Nav norǕdǭts, ka bulciǺu 
tirgoġana var tikt jebkǕdǕ veidǕ 
ierobeģota. 

ñ 

KǕda jǛga aizliegt skolǕ pǕrdot 
ġǕdus produktus, ja pǕris metru no 
skolas ir veikals, kur var nopirkt vǛl 
lielǕkus draǺǵus? 

ñ 


